

Example: The downtown shopping area is now a pedestrian zone-in other words, an area for walkers only, no cars.

A pedestrian zone is an area for walkers only.

٣. وهناك تعريف أو تفسير يتبع الكلمات التي تربط أو بعبارة أخرى: على سبيل المثال: إن منطقة التسوق في وسط المدينة هي الآن منطقة للمشاة، وعبارة أخرى، وهي منطقة للمشاة فقط، لا سيارات. وهناك منطقة للمشاة هي منطقة للمشاة فقط.

Let's Do it Together

People spend hours in **gridlock** –that is, traffic so horrible that it simply doesn't move – when they commute

_ move_ = Gridlock

الناس يقضون ساعات في طريق مسدود هو أن، وحركة المرور الرهيبة بحيث أنه ببساطة لا يتحرك - عندما سافرو ذلك .

الجمود = الحركة

Another Example مثال آخر

Under his leadership, city planners established **priorities** – in other words, a list of what was most important.

Priorities = a list of what was most important.

في ظل قيادته، أنشأت مخططي المدن الأولويات - وعبارة أخرى، قائمة على ما كان الأكثر أهمية. الأولويات = قائمة على ما كان الأكثر أهمية

Identifying the Main Idea تحديد الفكرة الرئيسية

<p>HOW TO IDENTIFY THE QUESTION كيف تتعرف على سؤال</p>	<p>1 - What the topic of the passage? 2 - What is the subject of the passage ? 3- What is the main idea of the passage ? 4 -What is the author's main point in the passage? 5 -With what is the author primarily concerned ? 6 -Which of the following would be the best title?</p>
<p>WHERE TO FIND THE ANSWER أين تجد الإجابة</p>	<p>The answer to this type of question can generally be determined by looking at the first sentence of each paragraph. عموما يمكن الإجابة على هذا النوع من الأسئلة يتم تحديدها من خلال النظر في الجملة الأولى من كل فقرة.</p>
<p>HOW TO ANSWER THE QUESTION كيف تجيب على سؤال</p>	<p>1 - Read the first line of each paragraph. ١ - قراءة السطر الأول من كل فقرة. 2 - Look for a common theme or idea in the first lines. ٢ - عن موضوع مشترك أو فكرة في الأسطر الأولى نظرة. 3 - Pass your eyes quickly over the rest of the passage to check that you have really found the topic sentence (s). ٣ - تمرير عينيك بسرعة على بقية مرور للتأكد من أن كنت قد وجدت حقا في الجملة موضوع (v). 4 - Eliminate any definitely wrong answers and choose the best answer from the remaining choices . ٤ - القضاء على أي إجابات خاطئة بالتأكيد، واختيار أفضل جواب من الباقين.</p>

Identifying Supporting Details التعرف على تفاصيل دعم

- Specific Details (facts, ideas, and examples) that support and develop the main idea.

- تفاصيل محددة (الحقائق، والأفكار، والأمثلة) الذي دعم وتطوير الفكرة الرئيسية.

- Let's go and read the following passage to identify the main idea, the supporting details of each idea and the conclusion.

- دعنا نذهب وقراءة المقطع التالي للتعرف على الفكرة الرئيسية، وتفاصيل دعم من كل فكرة والاستنتاج.

Identifying the Main idea & Supporting Details تحديد الفكرة الرئيسية و دعم التفاصيل.....

Why I Want to Learn English(1) There are three reasons why I want to learn English. (2) One reason is that English has become an international language.(3) It is now used by most international companies, including the company where I work, for business communication. (4) Another reason why I want to learn English is so that I can travel to English-speaking countries. (5) The United States, England, Australia and many other countries all use English as their primary language. (6) Finally, I want to learn English because I plan to move to the U.S. in the future. (7) I will become a manager for my company soon. (8) For all these reasons, I am very excited about learning English.

لماذا أريد أن أتعلم اللغة الإنجليزية (١) آ هناك ثلاثة أسباب لماذا أريد أن أتعلم اللغة الإنجليزية. آ (٢) آ سبب واحد هو أن اللغة الإنجليزية أصبحت لغة دولية. (٣) يستخدم الآن من قبل آ معظم الشركات الدولية، بما في ذلك الشركة التي أعمل فيها، عن الاتصالات التجارية. (٤) آ سبب آخر لماذا أريد أن تعلم اللغة الإنجليزية هي حتى أستطيع أن يسافر إلى البلدان الناطقة بالانكليزية. آ (٥) آ ان الولايات المتحدة وانكلترا واستراليا وبلدان أخرى كثيرة كل استخدام الإنجليزية كلغة أساسية لهم. آ (٦) آ أخيرا، أريد أن أتعلم اللغة الإنجليزية لأنني تخطط للانتقال إلى الولايات المتحدة في المستقبل. آ (٧) آ أنا سوف تصبح مدير لشركتي قريبا. آ (٨) آ ولهذه الأسباب جميعا، وأنا جدا متحمسون لتعلم اللغة الإنجليزية.

1 Identify the topic sentence: التعرف على الجملة موضوع:

8 Identify the conclusion تحديد الختام:

2 Identify the first main point: التعرف على أول نقطة رئيسية هي:

Identify the second main point: **انت حلها** تحديد النقطة الثانية رئيسية هي:

Identify the third main point: تحديد النقطة الثالثة رئيسية هي:

Identify the support detail for the first main point: **There are three reasons why I want to learn English** التعرف على تفاصيل الدعم لنقطة الرئيسي الأول

Identify the support detail for the second main point: **انت** التعرف على تفاصيل الدعم لنقطة **انت حلها** الرئيسي الثاني:

Identify the support detail for the third main point: **انت حلها** التعرف على تفاصيل الدعم للنقطة **انت حلها** الرئيسية الثالثة:

Understanding Italics فهم مائل

It's used : انها تستخدم:

1. Emphasis تشديد

Example: على سبيل المثال:

Overcrowding is a huge problem in that city.

الاكتظاظ مشكلة كبيرة في تلك المدينة.

2. A foreign word in an English sentence . وهناك كلمة أجنبية في الجملة الإنجليزية

Example: على سبيل المثال:

In open areas in Seoul, Kaenari blooms everywhere in the spring.

سيول، كايناري تزهر في كل مكان في الربيع.

Understanding Contrast فهم على النقيض من

Sometimes writers use contrast to express an idea. In other words, they begin with the opposite of the point that they want to make.

في بعض الأحيان استخدام الكتاب النقيض للتعبير عن فكرة. وبعبارة أخرى، فإنها تبدأ مع العكس من النقطة التي يريدون القيام بها.

You use contrast clauses when you want to make two statements, one of which contrasts with the other or makes it appear unexpected or surprising. Some contrast clauses – called concessive clauses – are introduced by conjunctions such as although, even though or while.

يمكنك استخدام عبارات المقابل عندما تريد جعل بيانيين، أحدهما يتناقض مع الآخر أو يجعله يبدو غير متوقع أو مفاجئ. يتم تقديمها من قبل العطف مثل على الرغم من، أو حتى حين - بعض البنود على النقيض - دعا بنود التنازلية.

Let's Go and see the following example → ونرى المثال التالي

Example: على سبيل المثال:

Although Mrs. Sims had lived in Hong Kong all her life, she knew very little

Cantonese كلمة ليست انجليزية .

على الرغم من أن السيدة أعرف أنها سيمز عاشوا في هونغ كونغ طوال حياتها، الكانتونية القليل جدا.

Hint: Contrast تلميح: التباين

Don't use but in sentences beginning with although, even though or while. Here is a mistake:

لا تستخدم إلا في الجمل التي تبدأ ب على الرغم من، أو حتى حين. هنا هو خطأ:

Although Kelvin worked hard, but he failed the examination .X

Although Kelvin worked hard, he failed the examination ✓

على الرغم من أن عمل كيلفن الصعب، فشل في الامتحان.

You will sometimes see the word **albeit** used in formal English. **Albeit** can come before an adjective, adverb, or adverbial phrase.

سوف ترى في بعض الأحيان ولو كلمة تستخدم في اللغة الإنجليزية الرسمية. وإن يكن قبل أن يأتي صفة، ظرف، أو العبارة الظرفية.

Example:

Jayne participated in the charity walk, **albeit** rather reluctantly

وشارك في المسيرة جين الخيرية، ولو على مضض بدلا

Scanning مسح

Scanning is often confused with skimming, but is in fact a distinct reading strategy involving rapid but focused reading of text, in order to locate specific information, e.g. looking for particular details such as dates, names, or certain types of words. It is processing print at a high speed while looking for answers to specific questions. When you scan, you must begin with a specific question which has a specific answer. Scanning for information in this way should be both fast and accurate.

وكثيرا ما يخلط مع مسح القشط، ولكن هي في الواقع استراتيجية القراءة المتميزة التي تنطوي على القراءة السريعة ولكن تركز على النص، من أجل تحديد موقع معلومات معينة، على سبيل المثال أبحث عن تفاصيل معينة مثل التواريخ والأسماء، أو أنواع معينة من الكلمات. فإنه يتم معالجة الطباعة بسرعة فائقة في حين تبحث عن إجابات لأسئلة محددة. عند مسح، يجب ان تبدأ مع سؤال محدد الذي لديه اجابة محددة. وينبغي لمسح المعلومات بهذه الطريقة يكون على حد سواء بسرعة ودقة.

Let's Do Scanning

Pulp Friction

Every second, 1 hectare of the world's rainforest is destroyed. That's equivalent to two football fields. An area the size of New York City is lost every day. In a year, that adds up to **31 million hectares** -- more than the land area of Poland. This alarming rate of destruction has serious consequences for the environment; scientists estimate, for example, that **137 species of plant**, insect or animal become extinct every day due to logging. In British Columbia, where, since 1990, thirteen rainforest valleys have been clearcut, **142 species of salmon** have already become extinct, and the habitats of grizzly bears, wolves and many other creatures are threatened. Logging, however, provides jobs, profits, taxes for the government and cheap products of all kinds for consumers, so the government is reluctant to restrict or control it.

لب الاحتكاك

يتم تدمير كل ثانية، هكتار من الغابات المطيرة 1 في العالم. هذا ملعبا لكرة القدم الاثنتين. يتم فقدان مساحة بحجم مدينة نيويورك كل يوم. في كل سنة، أن يصل إلى 31 مليون هكتار - أي أكثر من مساحة الأراضي في بولندا. وهذا العدد المذهل من دمار له عواقب وخيمة بالنسبة للبيئة، ويقدر العلماء، على سبيل المثال، أن 137 نوعا من الحشرات، والنبات أو الحيوان تنقرض كل يوم بسبب قطع الأشجار. في كولومبيا البريطانية، حيث، منذ عام 1990، وديان الغابات المطيرة 13 كانت اضح المعالم، و 142 نوعا من سمك السلمون قد أصبحت بالفعل

انقرضت، وباتت مهددة في الموائل من الدببة الرمادية، الذئاب، ومخلوقات أخرى كثيرة. قطع الأشجار، ومع ذلك، توفر فرص عمل، والأرباح، والضرائب للحكومة والمنتجات الرخيصة من جميع الأنواع بالنسبة للمستهلكين، وبالتالي فإن الحكومة غير راغبة في تقييد أو السيطرة عليه.

1. How many species of salmon have become extinct in BC?

١. لقد أصبح عدد الأنواع المنقرضة من سمك السلمون في كولومبيا البريطانية؟

- a. 27
- b. 31
- c. 137
- d. 142

Use Scanning استخدام المسح

Much of Canada's forestry production goes towards making pulp and paper. According to the Canadian Pulp and Paper Association, Canada supplies 34% of the world's wood pulp and 49% of its newsprint paper. If these paper products could be produced in some other way, Canadian forests could be preserved. Recently, a possible alternative way of producing paper has been suggested by agriculturalists and environmentalists: a plant called hemp.

جزء كبير من إنتاج الغابات في كندا يذهب نحو صنع عجينة الورق والورق. وفقا لرابغ الورق الكندية وجمعية ورقة، وكندا تزود ٣٤٪ من لب الخشب في العالم و ٤٩٪ من ورقة ورق الصحف والخمسين. إذا يمكن أن تنتج هذه المنتجات الورقية بطريقة أخرى، يمكن أن الحفاظ على الغابات الكندية. في الآونة الأخيرة، وقد اقترح وسيلة ممكنة بديلة لإنتاج الورق من قبل المزارعين والمدافعين عن البيئة: مصنع دعا القنب.

2. How much of the world's newsprint paper is supplied by Canada?

٢. يتم توفير كم من ورق الصحف في العالم من كندا؟

- a. 31 %
- b. 49%
- c. 34%
- d. 19%

Do it by yourself © تفعل ذلك بنفسك

However, there is a problem: hemp is illegal in many countries of the world. This plant, so useful for fibre, rope, oil, fuel and textiles, is a species of cannabis, related to the plant from which marijuana is produced. In the late 1930s, a movement to ban the drug marijuana began to gather force, resulting in the eventual banning of the cultivation not only of the plant used to produce the drug, but also of the commercial fibre-producing hemp plant. Although both George Washington and Thomas Jefferson grew hemp in large quantities on their own land, any American growing the plant

today would soon find himself in prison -- despite the fact that marijuana cannot be produced from the hemp plant, since it contains in the drug).

ومع ذلك، هناك مشكلة: القنب غير قانوني في كثير من بلدان العالم. هذا النبات، مفيدة جدا لل، والألياف الحبل، والوقود، والنفط والمنسوجات، هو نوع من القنب، وتتصل من مصنع الذي ينتج الماريجوانا. في أواخر 1930s، بدأت حركة لحظر المخدرات الماريجوانا لجمع قوة، مما أدى في نهاية المطاف في حظر زراعة الخشخاش، ليس فقط من النبات تستخدم لإنتاج المخدرات، ولكن أيضا من محطة تجارية القنب المنتجة للألياف. على الرغم من أن كل من جورج واشنطن وتوماس جيفرسون نمت القنب بكميات كبيرة على أرضهم، فإن أي اليوم أمريكية متزايدة للمصنع يجد نفسه في السجن - على الرغم من حقيقة أنه لا يمكن أن تنتج الماريجوانا من نبات القنب، ونظرا لأنه يحتوي في المخدرات).

What **drug** can be obtained from a relative of hemp?

d. marijuana

c. Amphetamine

b. heroin a. Cocaine

ويمكن الحصول على المخدرات ما من أحد أقاربها من القنب؟

د. قنب هندي

ج. المنشطات

ب. الهيروين

أ. كوكايين